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PISCU VECHI

...în Libia, benzina costa mai puțin decât apa, familiile de tineri căsă-
toriți primeau 64000 $ pentru o nouă locuință, învățământul și serviciile 
medicale erau gratuite, pentru fiecare membru al familiei se acorda anual 
1000 $, indemnizația pentru șomeri era de 730 $ lunar, pentru fiecare nou-
născut familia primea 7000 $, impozitele erau interzise, nu exista chirie 
pentru locuințe și energia electrică era gratuită. În imagine Ayesha Gaddafi.

În timpul tatălui ei...  
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TimișRECAS,

 Pagină coordonată de Mihaela ASTRENIE

Primăria Orașului Recaș actua-
lizează în perioada martie-aprilie 

2021 „Strategia de Dezvoltare Locală a 
orașului Recaș 2021-2030”, prin care se 
stabilesc direcțiile prioritare de acțiune 
pe care va trebui să se concentreze dez-
voltarea orașului în perioada 2021-2027 
cu orizont 2030.  

Pentru a răspunde cât mai bine la 
nevoile de dezvoltare ale orașului și la 
așteptările locuitorilor acestuia, actualiza-
rea Strategiei de Dezvoltare se bazează pe 
implementarea unui proces participativ în 
care buna guvernanță, colaborarea și im-
plicarea comunității să reprezinte piloni 
de dezvoltare și să asigure continuitatea 
pe termen lung a viziunii de dezvoltare.

Astfel, vă rugăm să ne sprijiniți prin 
completarea prezentului chestionar, care 
va contribui la o mai bună înțelegere a 
contextului actual al orașului precum și 
a așteptărilor locuitorilor acestuia. Intere-
sul echipei de proiect este de a contura 
o imagine de ansamblu reală a dinamicii 
orașului și de a identifica provocările de 
dezvoltare relevante și actuale.

CHESTIONAR  ADRESAT  POPULAȚIEI
pentru identificarea priorităților de dezvoltare ale orașului Recaș

1. Localitatea în care dumnea-
voastră locuiți acum este din: 
o Mediul urban
o Localități aparținătoare
 
2.Care este numele localității în 

care dumneavoastră locuiți acum? 
o Recaș  o Herneacova
o Izvin  o Petrovaselo
o Bazoș  o Nadăș
o Stanciova

3. Genul dumneavoastră: 
o Masculin
o Feminin
o Prefer să nu răspund

4. Vârsta dumneavoastră: 
o Sub 15 ani o 45-54 ani
o 15-24 ani o 55-64 ani
o 25-34 ani o peste 65 ani
o 35-44 ani

5. Care este ultima formă de în-
vățământ pe care ați absolvit-o? 
o Școală primară

o Gimnaziu (8 clase)
o Liceu (12 clase)
o Studii universitare
o Studii Postuniversitare
o Alta: __________________

6. Care este ocupația dumnea-
voastră în prezent? 
o Angajat în sistemul bugetar
o Angajat în sistemul privat
o Patron, director
o Șomer
o Student, elev
o Lucrător pe cont propriu
o Inactiv
o Pensionar
o Alta: __________________

7. În cazul în care lucrați, unde se 
află locul dumneavoastră de muncă? 
o În orașul Recaș
o În altă localitate din jud. Timiș
o În alt județ
o Altul: __________________

Vă mulțumim pentru participare!

Facem precizarea că pentru completarea formularului nu avem nevoie de datele personale. Vă mulțumim!

Rubrica Bisericii  
Lacrimile lui Hristos  

Un tânăr monah era tare mâhnit că niciodată nu i 
se arătase Domnul în vis și că niciodată nu vor-

bise măcar cu unul din Sfinții lui Dumnezeu. El auzise că  
Dumnezeu s-a arătat tuturor fraților și că mulți frați vor- 
beau zilnic cu sfinții și atunci hotărî să renunțe la călugă-
rie. A lepădat hainele călugărești, apoi, în lume, într-o  
singură zi s-a îmbătat, a curvit, a participat la jefuirea  
unui bogătaș beat apoi a cerut o slujbă unui cârciu- 
mar. Cârciumarul i-a dat o slujbă de ajutor la bucătă- 
rie și i-a dat și o cameră. Aici călugărul adormi, dar se  
trezi la miezul nopții după obiceiul pe care și-l făcu-
se, căci întotdeauna se ruga la miezul nopții când era  
monah. Și-a dat seama că poate rugăciunea îl va ajuta  
să mai spele din păcatele pe care le-a făcut în acea  
zi și s-a dus într-un colț îngenunchind. Acolo, rugându-
se, l-a podidit plânsul. Nu a băgat de seamă la lacri- 
mile care îi curgeau, și acolo – după atâta oboseală și  
după atâta păcat - adormi din nou. A dormit adânc și  
trezindu-se dimineața, a văzut că locul era pătat de sân-
ge acolo unde el a plâns. S-a uitat peste tot, chiar și în 
oglindă; și-a cercetat fiecare parte a corpului. Văzu că nu 
are nici cea mai mică zgârietură, că sângele nu era al lui. 
S-a uitat mai bine și iar s-a apropiat de locul unde făcuse 
rugăciunea și văzu din nou stropii de sânge. Atunci a 
înțeles că pentru păcatele lui, Hristos plânsese odată 
cu el, dar nu cu lacrimi de om, ci cu lacrimi de sânge. 

Dreptul 
dumneavoastră!  

Autoritățile europe-
ne lucrează la un  

proiect de directivă prin ca-
re angajatorii vor fi obligați 
să respecte un nou drept al 
salariaților - cel de a fi in-
accesibili în afara orelor 
de lucru. Cu alte cuvinte, 
salariații nu vor trebui să 
răspundă la apeluri tele-
fonice, la SMS-uri sau la 
e-mail-uri legate de muncă 
înainte sau după program.  
Măsura, care ar urma să 
se aplice în toate statele 
membre ale Uniunii Eu-
ropene, este gândită toc-
mai în contextul în care 
criza epidemiologică a dus 
la creșterea numărului de 
salariați care lucrează de la 
distanță.                                                    

Poezia 
de ţinut minte  

  Bătrânul   
  cerşetor

Adrian 
PĂUNESCU  

La colţul străzii e un cerşetor
Cu mâna-ntinsă, către-o altă lume
Decât aceea unde, fără nume,
El ispăşeste râsul tuturor.  

Adolescenţii se mai ţin de glume
Şi-i pun în palmă semne de-ale lor,
El e bătrân şi întelegător,
Cu noi, cu toţii, dar, cu cei mici, anume.  

Şi cineva observă, într-o doară,
Că el e-aici din vremuri de demult,
Imperturbabil, în acest tumult,
El, cerşetorul, a uitat să moară. 
 
Sub zdreanţa lui, minunea se-ntrupează,
În el e Dumnezeu, ce stă de pază.                                                    
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SÂNMIHAIU ROMÂN Timiș

 Pagină coordonată de Mihaela ASTRENIE

Viorel MĂRCUȚI - Primar al comunei Sânmihaiu Român

„Eu trebuie să continui investițiile, trebuie să-mi păstrez cuvântul dat 
consătenilor mei!“ 

Înainte de a intra în sediul administraţiei din Sânmihaiu Român, admir parcul frumos şi 
îngrijit şi, profitând de timpul rămas, mă bucur de ploaia de lumină ce se revarsă încălzind 

pământul, trezind la viaţă germenii ierbii. Cu puţin înainte, am privit cu atenţie lucrările pe care 
edilul comunei le continuă, onorându-şi astfel promisiunile electorale.  

Domnule primar, ţinând sea-
ma că aveți o largă experiență în 
administrație, atât din perioada în 
care ați fost consilier, apoi vicepri-

mar și iată acum ca edil, vă întreb cum se arată acest an?  
Domnişoară Mihaela, nu îmi place să fac predicții de 

niciun fel, dar tot ce pot să spun în acest sens, este să asigur 
consătenii mei că am făcut economii de-a lungul anului care 
a trecut, am păstrat un real excedent financiar, prin neținerea 
rugilor, a salutului cu artificii a Anului Nou, astfel că acei bani 
vor fi folosiți, în marea lor majoritate, la investiții.  

Nu opriți investițiile?  
Niciodată, vom merge cu investițiile în continuare. 

Domnișoară, patru ani trec repede, de altfel nici nu mai sunt 
patru ani, ori eu trebuie să continui investițiile, trebuie să-mi 
păstrez cuvântul dat consătenilor mei. Şi sper, în acest sens, 
să putem avea bugetul necesar pentru a putea demara aceste 
investiții.  

Domnule primar, înainte de a porni la drum în acest an, 
trebuie să spunem cititorilor noștri că sunteți unul din pri-
marii care chiar pot privi cu mândrie în urmă.  

Da, am reușit în trecutul mandat să realizez o bună parte 
din obiectivele propuse, ori, când spun asta mă gândesc la cei 
14,5 kilometri de drumuri asfaltate.  

Cu ce fonduri?  
Aici putem spune că o mare parte au fost fonduri euro-

pene, mai exact 90% și pe aceeași măsură s-au făcut și lucrările 
necesare la Căminul Cultural.  

Cât ați completat dumneavoastră, ca administrație?  
Cam 2 kilometri, pentru a putea încheia anumite tron-

soane, a fost necesar ca noi să intervenim și cu bani de la buget. 
Cu fondurile europene, după cum știți, nu te poți juca.  

Cum s-a născut ideea construirii unei piețe la dum-
neavoastră în comună?  

Din necesitate, în comuna noastră sunt oameni harnici, 
buni producători și mi s-a părut firesc să îi sprijinim pentru a nu  
mai sta pe marginea drumului județean cu munca lor, cu produ- 
sele muncii lor expuse în locuri primejdioase. Și iată că, acum,  
la aproape doi ani, vin tot mai mulți oameni, fapt ce mă deter-
mină să propun consilierilor noștri să acoperim întreaga piață.  

Despre clădirea destinată pompierilor voluntari din 
comună ce-mi puteți spune?  

La început am achiziționat o autospecială, după ce am 
încercat să achiziționăm una nouă pe un proiect transfront-
alier, dar și acolo ne-am blocat în ceea ce se cheamă hățișul 
nesfârșit al hârtiilor, al birocrației, astfel încât am hotărât să o 
cumpărăm și vreau să vă asigur, că banii cu care am cumpărat 
autospecială au fost mai puțini decât cei care ni se cereau drept 
cofinanțare la un proiect European.  

Și-a dovedit utilitatea?  
Mai repede chiar decât credeam, am cumpărat-o în apro-

pierea iernii și chiar și-a dovedit utilitatea pentru că au existat 
un număr destul de mare de incendii. Asta nu înseamnă că nu 
cerem la nevoie și sprijinul pompierilor militari. Cât despre 
clădire, despre acest corp nou de clădire, aproape lipită de se-
diul primăriei, dorindu-ne să extindem echipa de voluntari, am 
asigurat pentru toți condiții civilizate și, când spun asta, mă 
gândesc inclusiv la vestiare, la camera pentru odihnă destinată 
personalului, pentru că eu cred că va fi necesar în viitor de un 
șofer și un servant permanent.  

Rubrica școlii
Elevii întreabă, noi răspundem

Eleva Lavinia Preda din satul Utvin, comuna Sânmihaiu Român, ne 
cere informaţii despre vacanţa de Paşte a anului 2021. Dragă Lavinia, 

vacanţa de Paşte a anului 2021 este de două săptămâni, împărţită în două. Astfel, o 
săptămână de vacanţă se suprapune cu perioada Paştelui Catolic în data de 4 aprilie, 
iar cealaltă, cu Paştele Ortodox în data de 2 mai. Elevii au ambele săptămâni libere, 
indiferent că sunt creştini catolici sau ortodocşi. Prima vacanţă de Paşte din anul 
2021 este în perioada 2-11 aprilie. Copiii revin la cursuri în ziua de 12 aprilie şi 
intră din nou în vacanţă, tot pentru o săptămână, în perioada 30 aprilie – 9 mai.  

Aşadar, vacanţa de Paşte sau de primăvară în 2021 arată astfel:  
Prima săptămână de vacanţă de Paşte: vineri, 2 aprilie 2021 – duminică, 11 

aprilie 2021.  Cursuri: luni, 12 aprilie 2021 – joi, 29 aprilie 2021.  
A doua săptămână de vacanţă de Paşte: vineri, 30 aprilie 2021 – duminică, 

9 mai 2021.  Vinerea Mare a devenit sărbătoare legală, ceea ce înseamnă încă o zi 
liberă pentru elevi, conform structurii anului şcolar.   

Ultima vacanţă: Pe 10 mai 2021 elevii revin la cursuri şi nu mai au nicio 
vacanţă până pe 19 iunie, când este prima zi a vacanţei de vară.  

Pentru cei din anii terminali, examenele naţionale vor fi susţinute cu prezenţa 
fizică în şcoli. Potrivit calendarelor oficiale, probele scrise de la Evaluarea Naţională 
pentru clasa a VIII-a încep pe  22 iunie, iar cele de la Bacalaureat pe 14 iunie.  

Nicolae MANOLESCU, Preşedinte al 
Uniunii Scriitorilor din România  

Îmi vine să răspund: la totul şi la nimic. 
Poţi trăi foarte bine fără să citeşti. 

Milioane de oameni n-au deschis niciodată 
o carte. A vrea să le explici ce pierd e totuna 
cu a explica unui surd frumuseţea muzicii 
lui Mozart. În ce mă priveşte, mă număr 
printre cei care nu pot trăi fără cărţi. Sunt 
un vicios al lecturii. Am nevoie să citesc aşa 
cum am nevoie să mănânc şi să beau. Hrana 
pe care mi-o oferă lectura îmi este la fel de 
indispensabilă ca şi aceea materială. Resimt 
fiecare zi fără o carte ca pe o zi pierdută.  

 La ce sunt bune cărţile?  
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CHECEA Timiș

Daniel-Florin FLOREA - Primar al comunei Checea

Pagină realizată de Gheorghe MIRON

„Îngrijirea animalelor, dacă este făcută cu pasiune, 
aduce și mari satisfacții!“

Dacă aş alege un titlu pentru conversaţia purtată cu tânărul primar al comunei Checea, 
acesta ar fi: „Dialog cu sufletul la gură”. De ce aş alege acest titlu? Păi în acea frumoasă 

zi de început de martie, primarul comunei trăia bucuria fără seaman a naşterii întâiului său copil, 
o fetiţă frumoasă ca sufletul părinţilor ei. Cu acest prilej, înainte de a începe interviul, am adresat 
tânărului părinte, creştineşti urări pentru fetiţa lor.  

Din albumul cu poze frumoase  

Privind în fotografia de mai sus copiii comunei Checea, trebuie să 
conştientizăm că o societate poate fi judecată şi după ceea ce face pentru 
copiii săi, pentru că la cei mici se află cheia viitorului tuturor. Ceea ce-i 
învăţăm astăzi, va influenţa nu numai viitorul lor, ci şi viitorul acestei lumi. 

 În luna închinată femeii 
să ne amintim că…  

La începutul secolu-
lui al XX-lea, Nico-

las Berdiaev, un cunoscut 
filosof al religiilor, era con-
vins că femeia va avea un rol 
din ce în ce mai important în 
societăţile viitorului, pentru 

că ea este mai legată de „sufletul lumii” decât bărbatul, 
este mai apropiată, prin natura ei, de forţele elementare, 
dar şi de transcendenţă.  

Această afirmaţie nu avea în vedere nici emanci-
parea femeii odată cu evoluţia societăţii, nici mişcările 
feministe, ci ceva mult mai profund, care face parte din 
eternul feminin şi care are ca resort iubirea și capacitatea 
de a iubi, ca forţă cosmică.  

Domnule primar, discuţiile noastre anterioare privind 
activitatea dumneavoastră privată, ca să spun astfel, aceea 
de creștere a animalelor, a fost citită cu mare interes de ma-
joritatea cititorilor nostri, care au apreciat că un om tănăr, cu 
şcoală, sunteţi economist…  se arată preocupat de creşterea 
animalelor.  

Domnule Miron, creşterea animalelor reprezintă o tradiţie 
în familia mea, chiar dacă, referindu-mă la numărul lor, ani-
malele nu erau prea multe la început. Îmi aduc aminte că bu-
nicul a avut cinci oi, apoi tata a mai cumpărat trei şi eu am mai 
adăugat de-a lungul anilor până când turma s-a făcut de 500 de 
capete de ovine.  

Domnule primar, pentru tinerii care vor citi acest inter-
viu, vă întreb dacă nu e greu de muls atâtea oi?  

Nu, noi creştem oile pentru carne, nu le mulgem.  
Dar îngrijirea lor?  
Domnule, îngrijirea animalelor dacă este făcută cu pa-

siune aduce şi mari satisfacţii. De exemplu, fiindcă iubesc oile 
foarte mult și le îngrijesc cu pasiune, am reușit să atingă recor-
duri de greutate la animale. O oaie bătrână dată pentru reformă 
a ajuns și la 89 de kg!  

Unde le păstoriţi?  
Pe propriul meu teren. Eu nu folosesc pășunea satului. 

Nu am nevoie. Pășunea a fost împărțită celorlalți fermieri în 
funcție de numărul de animale.  

Aţi fost vreodată silit să vindeţi oi?  
Da, am vândut într-un an 200 de oi, pentru că mi-a plecat 

ciobanul care era un foarte bun meseriaș şi am rămas numai 
eu şi tata să avem grijă de oi. Apoi am avut şi o rată de mor-
talitate foarte mare la nașterea mieilor și nu mi-a convenit. Păi 
ţineam oaia, o creșteam, dar nu aveam niciun venit din urma 
ei. Normal este ca în momentul în care oaia naște, trebuie să 
fie asistată și să dai imediat mielul să sugă la oaie, atunci, el 

evoluează foarte bine. Se salvează. Fiind multe oi, într-o zi, 
aveau loc până la 30 de fătări și dacă nu ești de meserie nu mai  
știi care e mielul și care e mama. Atunci dacă nu îl dai imediat 
să sugă el moare. Tata nu s-a descurcat singur. În primul minut 
e cel mai important să îl dai să sugă.  

De unde a învăţat economistul Florea toate acestea?  
Întâi de la bunicul, apoi de la tata şi chiar de la ciobanul 

meseriaș care a plecat. Eu, după ce scap de la primărie, imediat 
fug la oi, dar nu puteam să fiu tot timpul la fermă, să asist la 
fătarea oilor.  

Câţi miei trebuie să ai la 500 de oi?  
Dacă ai 500 de oi, nu este în regulă să vinzi numai 200 

de miei. Normal ar fi să ai 500 de oi și să vinzi 600 miei, așa 
e rentabil. Ori, a fost o perioadă când eu am vândut doar 200.  

Cum asiguraţi hrana turmei?  
Pentru hrana celor 500 de oi, am avut 11 ha de teren pe care  

cultivam lucernă și porumb. Atunci, după ce am scăzut numărul 
oilor, am redus și suprafața de lucernă, de la 11 la 4 ha.  

Şi iarna?  
Iarna le dau porumb simplu, lucernă și țelină, toate din 

producție proprie de pe cele 35 de ha proprietate, unde cultivăm 
lucernă, porumb și grâu pentru hrana oilor.  

Sunteţi mulţumit şi de rezulatele muncii de agronom?  
Da, de multe ori în anii buni am reușit să obțin şi două 

culturi pe același pământ.  
În comună mai aveţi crescători de oi?  
Da, în sat sunt patru crescători de oi cu 3.000 de capete și 

un crescător de vaci.  
Domnule primar, în alte comune apar adevărate lupte 

pentru păşune, la dumneavoastră cum e?  
Spre deosebire de alte localități unde există o luptă pentru 

pășune între ciobani, la noi nu există așa ceva. Ne înţelegem 
foarte bine. E pășune pentru toți și o gestionăm foarte bine.
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SAVÂRSIN
)

, Arad

Pagină realizată de Mihaela ASTRENIE  

„Este ceva absolut minunat, este în spiritul Reginei!“

La mijlocul lu-
nii trecute, a 

fost inaugurat unul din 
proiectele de inimă ale 
primarului comunei Să- 
vârşin, domnul Ioan 
Vodicean. Este vorba, 
după cum puteţi vedea, 
despre Grădiniţa „Re-
gina Mamă Elena”, una 
din cele mai moderne 
grădiniţe din România 
de azi. Construită cu 
fonduri europene încă 
din anul trecut, deschi-
derea ei a fost amânată 
din pricina pandemiei 
de coronavirus.  

La inaugurare a 
fost prezentă Majes-
tatea Sa Margareta, 
Custodele Coroanei 
Române, însoţită de 
Alteţa Sa Regală Prin-
cipele Radu. Cu acest 
prilej, Majestatea Sa 
Margareta a făcut cu-
noscut faptul că Regina 
Mamă Elena s-a aflat 
foarte des la Săvârşin 
şi a avut tot felul de 
activităţi cu copiii. Le-
gat de acest sanctuar 
educaţional, Majestatea 
Sa Margareta a conchis: 
„Este ceva absolut mi-
nunat, este în spiritul 
Reginei.”

Majestatea Sa MARGARETA - Custodele Coroanei Române
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Domnule primar, reîntorcându-mă în comuna dumnea-
voastră, nu pot să nu remarc Baza Sportivă a comunei!   

Da, avem o bază sportivă multifuncțională cu dușuri, cu 
vestiare, cu tot ceea ce trebuie.    

Dar cu drumurile cum stați, domnule primar?   
Am făcut un drum de 10 km pe PNDL2 și am mai avut 

două drumuri de 1,5 km fiecare, pe fonduri europene, prin 
AFIR prin GAL-uri.    

Finalizate?   
Sunt finalizate.  
Aţi făcut şi achiziţii?  
Da, am luat pe fonduri europene un buldoexcavator nou,  

un tractor nou cu lamă pentru zăpadă și încă un utilaj im-
portant.  

Cum ați reușit să luptați cu pandemia în 2020?   
Noi am reușit să ne descurcăm bine cu pandemia. Am 

achiziționat pentru școală dezinfectante, măști de protecție, 
am luat 70 de tablete pentru elevi. Am identificat, împreună 
cu profesorii și directorul, elevii care nu aveau posibilități și 
le-am oferit 70 de tablete, să aibă fiecare pentru școala online. 
Cartelele sunt cu internet plus telefonie, cu 4 euro abonament.  

Cât plăteşte primăria în acest sens?  
Primăria plătește până la 2.000 de lei pe lună timp de 2 ani 

tabletele la copii. Le-am dat la copii cu predare-primire. Le-am 
cumpărat tot ceea ce a trebuit la școală în pandemie.  

Cu transportul elevilor la cursuri cum staţi?  
Avem microbuze școlare cu care ducem și aducem copiii 

la școală.   

PISCU VECHI Dolj

Marius Leonard MINEA - Primar al comunei Piscu Vechi

„Vom avea toate drumurile comunale modernizate
la nivel european!“

Am revenit, aşa cum am promis, la Piscu Vechi, comună administrată de domnul primar 
Minea, încurajat şi de faptul că „Jurnalul Naţional al Primăriilor” a fost, după spusele 

domnului primar, bine primit în comuna sa. Îl încredinţăm pe domnul primar că pagina comunei 
sale a fost la fel de bineprimită de cititorii noştri din alte judeţe ale ţării, care astfel au avut prilejul să 
cunoască şi ei date noi despre această frumoasă localitate.  

Domnule primar, cum preconizați că va fi anul 2021 
pentru Primăria Piscu Vechi?   

Am înțeles de la guvernul României că bugetele sunt  
foarte mici față de anul trecut. Noi suntem o comună de gradul 
trei. Am reușit să strângem niște bani la bugetul local. Vom 
vedea ce va fi în continuare în această direcție.   

Vă cunosc, după fapte, ca pe un om consecvent proiectelor 
propuse. În acest sens, aș dori să aflu de la dumneavoastră 
un proiect frumos pe care vreți să îl implementați în 2021?   

Avem o baltă pe care vreau să o amenajez pe fonduri pescă- 
rești. Un proiect frumos, pe care trebuie să îl pun în practică 
în acest an.    

Mai aveți de turnat asfalt?   
Domnule, mai am de pus asfalt pe 4,8 km de drum și voi 

termina toate străzile comunei de asfaltat în 2021. Vom avea 
toate drumurile comunale modernizate la nivel european. Cine 
va intra la noi în localitate cu autoturismul va fi o plăcere să 
circule. De asemenea, pe AFIR voi mai asfalta și drumurile 
agricole, iarăși un proiect necesar pentru fermieri și pentru toți 
care lucrează în agricultură, să poată circula ușor când merg la 
muncă în câmp. Să vedem dacă îmi iese și am noroc.    

Veți reuși, că vrednic sunteți, precum se vede.   
Deocamdată nu am făcut niciun proiect, niciun studiu de 

fezabilitate pentru care să arunc banii, cam 10.000 de euro, 
până nu sunt sigur că îl și pot duce la capăt. În rest, treaba 
merge bine în comună. Ne luptăm cu pandemia și cu virusul și 
vom ieși biruitori, trebuie să ieșim învingători, cu precauție și 
respectând regulile de protecție anti-COVID.

Pagină realizată de Gheorghe MIRON

Rubrica școlii                                
Elevii ne întreabă, noi răspundem   

Am fost întrebat recent cum spunem corect  „A lua la cunoştinţă” 
sau „a aduce la cunoştinţă”? Este bine să ştim că expresia „a lua 

la cunoştinţă” este foarte des întâlnită, deşi varianta corectă, consemnată 
în majoritatea dicţionarelor limbii române, este „a aduce la cunoştinţă”, 
cu sensul de „a informa pe cineva despre un lucru, a înştiinţa”. Potrivit 
lingviştilor, vorbitorii au fost „influenţaţi de expresia corectă «a aduce la 
cunoştinţă». Prin simetria dintre a oferi şi a primi, ei au căutat ca şi formal 
cele două spuse să fie simetrice”. Singurele expresii admise în acest caz 
în dicţionare  sunt: „a lua cunoştinţă de ceva sau a avea cunoştinţă de un 
lucru”, cu sensul de „a fi informat”, „a şti”, „a se pune la curent cu ceva” 
ce pot apărea în contexte ca: „Am luat cunoştinţă de acuzaţiile care mi 
se aduc” sau „Aveau cunoştinţă de faptul că era lipsit de modestie”. Se 
observă, însă, că ultima expresie, „a avea cunoştinţă”, pierde din ce în ce 
mai mult teren, fiind înlocuită cu termeni sinonimici, conştientiza, ştia.  

„A aduce (ceva) la cunoştinţă (cuiva)” sau „a aduce la cunoştinţă 
publică” – cu sensurile de a informa pe cineva, a face cunoscut sau a da 
de ştire tuturor, despre un anumit lucru – sunt singurele variante acceptate 
– cel puţin până în acest moment – de normele literare.  

Aşadar, a doua expresie este forma corectă, exemplu în context: „A 
adus la cunoştinţă mamei sale că poate să plece din ţară”. 

Ne-am interesat pentru cititorii din Piscu Vechi  
Când se pot pensiona bărbații   

Ianuarie - Martie 2021.
Vârsta standard de pen-

sionare împlinită 65 de ani. Sta-
giul minim de cotizare realizat 
15 ani. Stagiul complet de co-
tizare realizat 35 de ani.  

Mai - Iulie 2021. Vârsta standard de pensionare 
împlinită 65 de ani. Stagiul minim de cotizare reali-
zat 15 ani. Stagiul complet de cotizare realizat 35 
de ani. 

Septembrie - Noiembrie 2021. Vârsta standard 
de pensionare împlinită 65 de ani. Stagiul minim de 
cotizare realizat 15 ani. Stagiul complet de cotizare 
realizat 35 de ani.  

Persoanele care au lucrat în condiții grele 
beneficază de reducere a vârstei de pensionare și, 
prin urmare, regulile de mai sus nu se aplică în ca-
zul lor. Ceea ce mai trebuie precizat, chiar subliniat, 
este că din această toamnă plata CAS-ului devine 
„vitală” pentru salariați. Doar plățile efective sunt 
cuantificate la stagiul de cotizare.  
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Ion PĂDUREANU - Primar al comunei Godeni

„Nu îmi place să păcălesc lumea, dar nici să fiu păcălit!“

GODENI Argeș

Este incontestabil că administraţiile noastre au în fruntea lor şi personalităţi care se bucură de 
respectul sincer atât al consătenilor lor, cât şi de preţuirea oaspeţilor care le trec pragul. O ast- 

fel de personalitate, un astfel de om este domnul Pădureanu, primarul comunei Godeni. Sincer, tran-
şant, dialogul cu domnia sa nu înregistrează nicio întrebare fără răspuns. Precum puteţi citi mai jos…  

lor de infectare a scăzut și, în cele din urmă, am ieșit cu bine 
din situația critică în care ne aflam. Oamenii au înțeles și nu 
mai circulau deloc, doar pentru a merge la magazin să se 
aprovizioneze sau la medic sau la farmacie. Dimineața aveau 
program două ore pentru magazin, iar după amiaza două ore. 
Așa am reușit, iar în această perioadă suntem foarte bine, pan-
demia este total sub control în comună.  

Domnule primar, care sunt primele proiecte pe care le 
veți pune în practică în perioada imediat următoare?  

Avem două mari proiecte pe lângă multe altele.  
Frumos aţi spus: «pe lângă multe altele». Despre ce este 

vorba?  
Este vorba de alimentarea cu gaze în toată comuna, proiect 

depus în luna decembrie, iar celălalt este îmbunătățirea infra-
structurii rutiere prin asfaltarea a 11 km de străzi în localitate. 
Să dea Dumnezeu să mergem tot așa de bine  în continuare și 
să putem ține pandemia sub control foarte eficient.  

Domnule Pădureanu, sunteți unul dintre cei mai stator-
nici și vechi primari din judeţul dumneavoastră, din 2000 
activați ca primar. De ce credeți că vă aleg oamenii?  

Domnule Miron, eu nu am fost vrăjitor, nu am dus oa-
menii niciodată cu preșul, cum se spune. Eu sunt capabil să 
spun: „Am uitat, îmi cer scuze!” Da, sunt capabil să spun: „Am 
greșit, vă rog să mă scuzați, vă rog să mă iertați!” și astfel 
mergem înainte. Nu îmi place să păcălesc lumea, dar nici să 
fiu păcălit. 

Din lada cu zestre 
a liricii româneşti  

De-am trece  
 Ileana MĂLĂNCIOIU  

Ci iarăşi mă apropii şi-aştept
Şi nimeni nu vine-napoi
Se vede hotarul şi-aş vrea
Să-l trecem măcar câte doi.

Tu mergi ca şi mine-ntr-acolo,
Simt iar în tăcerile lungi
Că parcă ajungi înainte
Şi parcă te bucuri c-ajungi.

De-am trece măcar câte doi,
Legaţi între noi cât de cât,
Să nu fim chiar singuri de tot,
Să nu ni se facă urât.  

Ileana Mălăncioiu s-a 
născut în 23 ianuarie 1940, în 
comuna Godeni, este o poetă 
contemporană şi o eseistă 
română, publicistă, disidentă 
şi activist civic. Din martie 
2013 este membru corespon-
dent al Academiei Române.  

În atenţia viitorilor investitori 
 În comuna Godeni, se află...

u Cea mai bună şi mai pură apă potabilă din zona Muscel. 
u Apă curentă în toate satele. u Reţea de canalizare în zona 
centrală, a fost depus şi un proiect pentru extindere. u Iluminat 
public stradal. u Internet, cablu TV, telefonie fixă şi mobilă. 
u Trasee asigurate pentru transportul în comun.  u Distanţă 
mică faţă de Câmpulung (12 km). u Forţă de muncă 
disponibilă, calificată. u Terenuri disponibile de vânzare la preţuri avantajoase. u Facilităţi 
oferite investitorilor. u Zăcăminte de cărbune în subteran.  

Domnule primar, cât de dificilă 
a fost lupta cu pandemia pentru 
Primăria Godeni?  

La începutul pandemiei în lunile 
martie, aprilie, mai, am avut o perioadă destul de dificilă în 
comună, începuseră să apară cazuri de infecție în localitate. 
Am avut până la 16 cazuri pe atunci. Am luat măsuri cu „Comi- 
tetul Local pentru Situații de Urgență”. Am redus programul 
la magazine, am obligat populația să poartă măști și mănuși.  

Este adevărat că din primele zile ale pandemiei aţi fost 
prezent pe străzile comunei?  

Desigur, eu și colegii din primărie eram pe străzi să 
verificăm situația în localitate, am rugat secția de poliție și ne-a 
ajutat și Inspectoratul de Poliție de la Pitești cu echipaje. Am 
oprit circulația în comună, iar pe fiecare stradă aveam echipaje 
cu mesajul ca cetățenii să se protejeze, să poarte mască, mănuși 
și să păstreze distanța, să respecte programul și indicațiile 
primăriei. Prezența mașinii poliției pe stradă dimineața avea 
o influență foarte mare, iar cetățenii au înțeles că trebuie să 
respecte normele de protecție pentru ca localitatea să iasă cu 
bine din perioada grea de pandemie și să nu crească numărul 
infectaților.  

Cum au reacționat oamenii la aceste măsuri stricte?  
Domnule, a fost o înțelegere extraordinară din partea 

cetățenilor. Ei au început să respecte indicațiile autorităților 
și normele de protecție anti-coronavirus, iar numărul cazuri-

Transparență administrativă
HOTĂRÂRI

H.C.L Nr. 10 din 10.02.2021 pentru modificarea și înlocuirea Anexei la Hotărârea Con-
siliului Local nr. 24 din 24.08.2020 privind aprobarea Nomenclaturii stradale a U.A.T. Comuna 
Godeni, judeţul Argeş.  

H.C.L Nr. 11 din 15.02.2021 pentru modificarea şi completarea inventarului bunurilor ce 
aparţin domeniului public al comunei Godeni, judeţul Argeş.  

H.C.L Nr. 12 din 22.02.2021 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a Devizu-
lui general actualizat și a cofinanţării pentru investiţia „Îmbunătaţirea infrastructurii de drumuri 
locale în comuna Godeni “  

H.C.L Nr. 13 din 22.01.2021 privind alegerea Preşedintelui de şedinţă pentru şedinţele 
Consiliului Local al Comunei Godeni din lunile martie-aprilie 2021

Pagină coordonată de Gheorghe MIRON



8

LENAUHEIM Timiș

Vești bune!

 Pagină coordonată de Mihaela ASTRENIE

Tot mai departe pare vremea în care oamenii puteau sta 
alături în Sfânta Biserică, fără a purta „amurgul” între ei.

Din albumul cu poze rare

Poșta redacției                              
Cititorii ne întreabă, noi răspundem

Domnul Marian Lupşa, din comuna Lenauheim, ne solicită 
informaţii privind procedeul de cumpărare a vechimii 

pentru pensie. Domnule Lupşa, completarea stagiului de cotizare 
la pensia de stat ar putea fi o măsură disponibilă până în data de 
31 august 2023, stipulează un proiect de lege ce a primit raport fa-
vorabil de aprobare şi urmează să intre, în curând, la votul decisiv 
al Camerei Deputaţilor.  Acest lucru înseamnă că, până la intrarea 
în vigoare a noii legi a pensiilor (Legea 127/2019), respectiv 1 
septembrie 2023, românii vor avea posibilitatea să îşi umple golu-
rile pe care le au în vechimea în muncă necesară pentru stabilirea 
pensiei. În lipsa acestei măsuri, cumpărarea vechimii pentru pensie 
n-ar mai fi posibilă între septembrie 2021 și septembrie 2023.  

Proiectul de lege pentru aprobarea OUG 163/2020, ce conţine 
actualul mecanism prin care cei interesaţi pot să îşi completeze 
stagiul de cotizare până la data de 31 august 2021, va prelungi 
termenul-limită pentru cumpărarea vechimii în muncă până la 31 
august 2023. În prezent, cei interesaţi de a cumpăra vechime în 
muncă o pot face doar până la 31 august 2021, conform actualelor 
prevederi ale OUG 163/2020. După această dată, mecanismul ar fi 
trebuit să fie permis prin noua lege a pensiilor, însă Guvernul a de-
cis amânarea intrării acesteia în vigoare pentru 1 septembrie 2023.  

De reţinut că prevederile proiectului de lege nu se aplică mo-
mentan. Pentru a intra în vigoare, proiectul trebuie adoptat de Par-
lament, să fie promulgat de preşedintele statului şi să fie publicat 
în Monitorul Oficial.  

Rubrica Bisericii  
 Vremea postului  

Cele mai importante sărbători 
ale anului bisericesc sunt pre-

cedate de perioade de post mai lungi sau  
mai scurte. Marele praznic al Învierii  
Domnului este precedat de Postul Sfin-
telor Paşti, ce se întinde pe durata a şap-
te săptămâni, din lunea ce urmează Du-
minicii Izgonirii lui Adam din Rai, până în noaptea Învierii.  

Este un păcat a nesocoti postul, defăimându-l şi a-l 
ţine de formă, nerespectandu-l şi nefolosindu-l pentru ade- 
vărata pocăinţă şi îndreptare sufletească. Postul este, cum  
am spus, o faptă de adâncă smerenie şi pocăinţă, de nevoinţă 
trupească şi sufletească. Postul uneşte cumpătarea cu dreap-
ta cercetare şi mustrare de cuget pentru păcatele noastre şi cu 
dorinţa şi cu legământul de a nu le mai face. Postul nu este  
numai împuţinare de mâncare şi de plăceri trupeşti, ci este 
şi îmbogăţirea sufletească prin lepădare de păcate, patimi 
şi îmbogăţire cu virtuţi. Postul este trăire în gânduri înalte, 
sfinte şi curate, este şcoală şi calea cea bună a mântuirii.  

A posti doar de mâncare şi a săvârşi păcate este o stri-
care a postului şi o vătămare a sufletului. Postul este vre-
mea îngrijirii sufletului, pentru căutarea roadelor duhului 
şi ale mântuirii. Ce folos de post, dacă nu te împotriveşti 
ispitelor, dacă nu alungi gândurile rele, dacă nu-ţi recunoşti 
şi mărturiseşti păcatele, dacă urăşti, bârfeşti, dacă ai dorinţe 
de păcat, dacă nu-ţi recunoşti şi mărturiseşti păcatele, dacă 
nu faci bine şi dacă nu te faci mai bun!  

Postul este vremea vorbirii noastre mai dese şi mai apro-
piate cu Dumnezeu. Este vremea de încercare a credinţei 
noastre, a evlaviei noastre, a bunătăţii noastre, a grijii no-
astre pentru suflet, a cunoştintei noastre şi a simţirii noas-
tre pentru cele sfinte. Postul este răspunsul nostru înaintea 
Mântuitorului răstignit; este cuvântul nostru la bunătatea cu 
care Hristos ne-a iertat pe cruce. 

Aflăm de la domnul Ilie Suciu, primarul comunei 
Lenauheim, că primăria pe care o conduce a reușit 

performanța de a contracta 11 proiecte majore, în valoare  
de 55 de milioane de lei, prin fonduri europene, PDNL și 

PNDR. Posibilitățile consiliului județean de a interveni în ac-
celerarea acestor investiții au fost abordate într-o întâlnire de 
lucru a președintelui C.J. Timiș, Alin Nica, cu primarul co-
munei, Ilie Suciu.  

Ordinul care stabileşte Calendarul Evaluărilor Naţionale 
2021 de la clasele a II-a, a IV-a şi a VI-a a fost anunţat de 

către Ministerul Educației. Evaluările încep în data de 20 aprilie, 
cu Evaluarea Naţională la clasa a II-a, proba scrisă de Limba 
Română. Găsiţi mai jos calendarele complete de administrare a 
Evaluărilor Naţionale la finalul claselor a II-a, a IV-a și a VI-a în 
anul şcolar 2020-2021.  

Calendar Evaluarea Naționala 2021 la clasa a II-a: u Scris 
- Limba română - 20 aprilie 2021; u Scris - Limba maternă - 20 
aprilie 2021; u Citit - Limba română - 21 aprilie 2021; u Citit -  
Limba maternă - 21 aprilie 2021; u Matematică - 22 aprilie 2021; 
u Scris - Citit - Limba română pentru minorităţile naţionale - 
23 aprilie 2021. Calendar Evaluarea Naţională 2021 la clasa a 
IV-a: u Limba română - 18 mai 2021;  u Matematică - 19 mai 2021;  
u Limba maternă - 20 mai 2021.  Calendar Evaluarea Naţională 
2021 la clasa a VI-a: u Limbă şi comunicare - 12 mai 2021; 
u Matematică şi Știinţe ale naturii  - 13 mai 2021.  

Notele de la Evaluările Naţionale II, 
IV și VI nu se trec în catalog, nu se anunţă 
public, doar se comunică părinţilor şi 
ajută învăţătorii şi profesorii să identifice 
eventualele lacune ale elevilor.  

Rubrica şcolii  
  În atenţia elevilor şi a părinţilor
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BÂRZAVA
Gabriel FAUR- Primar al comunei Bârzava

„De când sunt primar, eu nu am majorat taxele cetățenilor!“

Arad

Păşesc prin Bârzava primăvăratică, ducând cu mine bucuria de a întâlni un om despre care 
consătenii săi spun că are un suflet bun de pus pe rană. Un om despre care cei care îl cu-

nosc cu adevărat mi-au spus că cine îi trece pragul biroului nu-i uită politeţea şi modestia. De altfel 
şi biroul său impresionează prin mobila simplă, amintind de încăperile din vremea în care primarii 
erau mai preocupaţi de aspectul comunei decât de cel al biroului propriu. Privind atent comuna 
bine gospodărită de acest încă tânăr primar, cred că bunul mers al unei aşezări este dominat de ca-
pacitatea primarului ei. Apoi, după întâlnirea cu domnul primar Gabriel Faur, m-am convins încă o 
dată, că înlăuntrul fiecărui om e ceva unic, dominant, care constituie însăşi esenţa lui şi comandă tot 
restul. Dacă unii trăiesc cu ură, alţii cu dor, Gabriel Faur trăieşte cu drag de muncă şi de comuna sa.  

Domnule primar, vă mulţumesc pentru faptul că v-aţi 
rupt timp pentru dialogul cu mine ştiind că aveţi o întâlnire 
programată înainte de întâlnirea noastră.  

Cu plăcere!  
Nu voi folosi toate întrebările pregătite, tocmai din res-

pect pentru programul dumneavoastră, dar vă rog să-mi spu-
neţi cum traversează oamenii comunei această pandemie?  

Cu ajutorul bunului Dumnezeu, pot spune că până în acest 
moment avem o situaţie bună din acest punct de vedere.  

Pentru cititorii noştri din alte judeţe, aș dori să aflu la al 
câtelea mandat sunteţi?  

Mă aflu la cel de-al patrulea mandat.  
Dacă acesta ar fi primul dumneavoastră mandat şi chiar 

prima zi de lucru, cu ce proiect v-aţi gândi să porniţi la drum 
pentru oamenii comunei?  

Bună întrebare, la care vă răspund cu toată sinceritatea că 
m-aş axa pe apă şi canalizare. O problemă pe care majoritatea 
comunelor aflate pe Valea Mureşului caută să o rezolve.  

Care este principalul impediment în realizarea acestui 
deziderat?  

Întinderea! Noi suntem comune întinse, iar în cazul nostru 
trebuie luat în calcul şi faptul că din judeţul Arad noi suntem 
comuna cu cea mai mare suprafaţă, avem 25000 ha!  

Mult.  
Foarte mult, din acest punct de vedere suntem printre pri-

mele comune din ţară, iar numărul locuitorilor gravitează în ju- 
rul cifrei de 2700. Din acest motiv, finanţarea se asigură, se ob- 
ţine foarte greu, atât de la Uniunea Europeană cât şi de la Guvern. 
     Venind spre dumneavoastră, am văzut că desfăşuraţi am-
ple lucrări de modernizare la sediul primăriei. Când aţi în-
ceput?  

Am început anul trecut, dar am întrerupt lucrările din prici- 
na faptului că am fost nevoiţi să reziliem contractul cu fir-
ma constructoare, care a intrat în imposibilitatea continuării 
activității, apoi am licitat din nou, am încheiat un nou contract 
în luna decembrie a anului trecut şi sper ca până la sfârşitul 
acestui an să vă putem primi în sediul modernizat, cum aţi 
spus, al vechii administraţii.  

Aţi amintit de fondurile europene, aţi reuşit să atrageţi...  
Am reuşit să atragem pentru comuna noastră absolut toate 

fondurile europene pentru care am pregătit documentaţiile  
necesare. Astfel, am rezolvat problema drumurilor, a Căminelor 
Culturale etc. Şi, să nu uit, la fel am atras şi fondurile guver-
namentale.  

Domnule primar, ce vă deranjează, ca să spun astfel, în 
derularea procesului de atragere a fondurilor?  

Felul cum se punctează un proiect.  
Îmi puteţi da un exemplu?  
Desigur, dacă drumul este mai mare, punctajul este mai mic.  

        Știind că sunteţi preocupat de bunul mers al educaţiei în 
comună, aş vrea să aflu dacă, din punctul dumneavoastră de 
vedere, sistemul online este egal cu cel clasic?  

Niciodată! Acest sistem online este 100% inferior celui 
tradiţional. Şi dacă tot am ajuns la acest capitol, trebuie spus 
că am reuşit, în perioada de restricţie a prezenţei elevilor în 
bănci, să asigurăm elevilor comunei noastre condiţii cât mai 
eficiente de pregătire, oferind, acolo unde a fost nevoie, table-
tele necesare.  

Sunteţi mulţumit de situaţia încasărilor la bugetul local?  
Da, de altfel, de când sunt primar, eu nu am majorat ta- 

xele cetăţenilor. Domnişoară, impozitul mic este mai uşor de 
achitat.

Bârzava pentru oaspeţii ei…  

Comuna Bârzava este situată la 
poalele Munţilor Zărand, la con-

tactul acestora cu Munţii Metaliferi, pe râul 
Bârzava - afluent de dreapta al Mureşului. 
Comuna se întinde pe o suprafaţă de 
aproximativ 25000 ha şi are în componenţă 
satele: Bârzava - sat reşedinţă de comună 
situat la o distanţă de 61 km faţă de muni-
cipiul Arad, Bătuţa, Căpruţa, Dumbrăviţa, 
Groşii Noi, Lalaşinţ, Monoroştia şi Slatina 
de Mureş. Teritoriul comunei este străbătut de Drumul Naţional 7, Bârzava situându-se la 
aproximativ 62 km est de oraşul Arad. Tot prin Bârzava trece Culoarul 4 european de cale 
ferată (Curtici-Arad-Simeria-Bucureşti). Suprafaţa comunei este de 25643 ha, din care peste 
17 600 ha păduri şi terenuri forestiere, 4923 ha păşuni şi fâneţe, 2232 ha terenuri arabile, 50 
ha livezi, restul fiind terenuri cu drumuri, construcţii, ape etc. 

 Este bine să ştiţi…  

Concediul de odihnă anual 
reprezintă un drept al  

salariaților și corespunde obliga- 
ției angajatorului de a-l acorda, în 
natură, în fiecare an. Codul mun-
cii interzice atât limitarea drep-
tului salariaților la concediul de 
odihnă, cât și renunțarea la acest 
drept, în tot sau în parte. Faptul  
că cel care nu și-a luat conce- 
diul la timp și mai are o perioa- 
dă de 18 luni, de anul următor, 
pentru a și-l lua nu înseamnă că 
poate să mai ridice pretenții cu 
privire la concediul respectiv doar  
în acea perioadă și nu și ulterior.  Pagină realizată de Mihaela ASTRENIE
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 Domnule primar, cum percepe un om cu experienţa 
dumneavoastră de viaţă, de conducere a unei comunităţi, 
această pandemie?  

Pandemia COVID-19 poate fi percepută ca evenimentul 
ce a schimbat și schimbă continuu istoria lumii. Vorbim aici 
de o primă criză globală care ne afectează pe fiecare dintre noi, 
oriunde ne-am afla. La nivelul țării noastre, retrăim situația cu-
tremurului din anul 1977, fiind practic luați prin surprindere, 
nereușind astfel să gestionăm o criză care se acutizează zilnic. 
Aceste sisteme autoritare care prezintă deficiențe sunt arătate 
cu degetul de oamenii nemulțumiți de gestionarea la nivel 
național, unde criza identității lipsește cu desăvârșire.  

La nivel local cum aţi…  
Lupta cu pandemia COVID-19 la nivel local a fost și este 

sub control, astfel că la nivel administrativ am militat pen-
tru responsabilitatea individuală. Am regândit poziționarea 
cetățeanului prin prisma unui sistem de valori clar, care să nu 
fie perceput ca un regulament  
drastic, ci ca o adaptare la acest 
eveniment major. Sănătatea 
și siguranța cetățenilor noștri 
sunt foarte importante, mai 
ales că limitarea răspândirii vi-
rusului nu-și are menirea de a 
ne uni social, astfel am pus la 
dispoziția localnicilor tot ceea 
ce este necesar pentru împlini-
rea nevoilor obligatorii. Mă 
refer aici la supermarket, ban-
comat, magazine pentru construcții, brutărie și tot ceea ce oa-
menii ar fi dorit să găsească în oraș au găsit în comuna noastră.  

Printre măsurile luate de dumneavoastră în folosul 
cetăţenilor, ce pot consemna?  

„Sănătatea și siguranța cetățenilor noștri sunt foarte importante!”

Ionel MIREA - Primar al comunei Crâmpoia

CRÂMPOIA Olt

Dacă se cuvine să dăm Cezarilor ce este al Cezarilor atunci spaţiul pe care primarul comu-
nei Crâmpoia şi alţi colegi ai săi din alte judeţe ar trebui să-l ocupe în paginile Jurnalului 

Naţional al Primăriilor, ne obligă să înzecim numărul de pagini. Pentru că faptele lor impun acest 
demers care nu trebuie să se lase aşteptat. Până atunci, după cum veţi afla şi din această primă 
parte a dialogului meu cu edilul comunei Crâmpoia, domnul primar Ionel Mirea chiar va avea ce 
povesti urmaşilor! 

Măsurile cele mai importante pe care le-am implementat 
au fost, în primă fază, să donăm tuturor măști confecționate 
în fabrica din localitate, să punem la dispoziția cetățenilor 

permanentizarea activităților 
medicale la „Centrul nostru 
de Permanență”, am suspen-
dat activitatea operatorilor 
economici conform normelor 
în vigoare de la acea dată, am 
făcut cunoscute măsurile con-
crete de aplicare a regulilor 
impuse de lege și am urmărit 
respectarea normelor și a pe-
rioadelor de izolare sau caran-
tinare a persoanelor vizate  

Domnule primar, cum decurge activitatea educaţională, 
dat fiind că suntem în pandemie?  

Liceul Tehnologic Crâmpoia și-a reluat activitatea în-
cepând cu 8 februarie 2021. Cadrele didactice și elevii 
s-au conformat la normele legii în vigoare, astfel activita-
tea educațională decurge normal acestor vremuri tulburi. 
Administrația locală le stă la dispoziție cu tot ceea ce au nevoie 
pentru buna funcționare: măști, dezinfectant și soluții pentru 
dezinfectarea suprafețelor de mobilier, gresie, faianță și par-
chet. Ceea ce vreau să vă semnalez este faptul că școala este 
și partener într-un proiect demarat de primărie, iar 40 de elevi 
de la ciclul primar se bucură de programul „After-school”, cu 
toate beneficiile cuprinse.  

Îmi puteţi spune şi în ce constă acest sprijin acordat de 
dumneavoastră elevilor?  

Desigur, este vorba de achiziție de laptop-uri, imprimantă 
multifuncțională, hrană caldă în fiecare zi, pachete de igienă 
corporală și rechizite școlare.  

 Pagină realizată de Gheorghe MIRON 



11
      Pagină coordonată de Mihaela ASTRENIE 

VINGA Arad

„În calitate de primar, mă voi implica în orice proiect care vine să aducă 
prosperitate și bunăstare pentru comuna noastră!“

Ioan NEGREI - Primar al comunei Vinga

Rubrica școlii                                
 Elevii ne întreabă, noi răspundem  

Eleva Daria Stănescu din comuna Vin-
ga ne întreabă cum este corect: „Î-ţi 

spun vre-o două vorbe” sau „Îţi spun vreo două vorbe”? Dragă 
Daria, ortografierea structurilor din întrebare – î-ţi / îţi şi vre-o / 
vreo – nu ar trebui să ridice probleme pentru niciun vorbitor de 
limba română, având în vedere că sunt legate de noţiuni lingvistice 
elementare, pe care le învaţă orice elev, încă din clasele primare. 
Cu toate acestea, în diverse situaţii de comunicare scrisă, inclu-
siv pe internet, mulţi ignoră regulile şi utilizează cratima exact 
atunci când nu ar fi cazul. Mai clar, întotdeauna, îţi şi vreo se scriu 
într-un cuvânt. Îţi este forma neaccentuată de dativ a pronumelui 
personal de persoana a doua (tu) – ţie, îţi, ţi, iar vreo poate avea 
valoare de adverb (de exemplu, vreo doi /două = câţiva /câteva) 
sau de pronume nehotărât, dacă apare în formă articulată – vreu-
nul / vreuna (cu sensul unul, cineva, oarecine).  Un alt mijloc de 
control sau modalitate de a reţine logic ortografierea corectă este 
şi acela că se foloseşte cratima atunci când se rostesc împreună 
două părţi de vorbire diferite, pentru a marca diferenţierea lor 
morfologică. Dar i- şi vre-, luate separat, nu înseamnă nimic.  

Cunoscându-l de ceva vreme pe edilul comunei Vinga şi văzând realizările sale din mandatele an-
terioare m-am convins, încă o dată, că participarea unui om la fenomenul dezvoltării urbei sale  

implică,  fără îndoială, punerea în valoare a personalităţii sale. Precum veţi citi şi în dialogul de mai jos. 
 

În atenția locuitorilor comunei Vinga

În conformitate cu prevederile Ordonanţei de Urgenţă 
nr. 195/2005 privind protecţia mediului, se aduc la 

cunoştinţa cetăţenilor, următoarele:  
Art. 94, alin. 1, lit. N – este interzisă arderea miriştilor, 

stufului, tufărişurilor sau vegetaţiei ierboase fără acordul 
autorităţii competente pentru protecţia mediului şi fără in-
formarea, în prealabil, a serviciilor publice comunitare pen-
tru situaţii de urgenţă. Acest fapt, constituie contravenţie 
şi se sancţionează conform art. 96, alin. 1, cu amendă de 
la 3.000 la 6.000 de lei pentru persoanele fizice şi de la 
25.000 de lei la 50.000 de lei, pentru persoanele juridice. 
Conform art. 97 alin. 1 constatarea contravenţiei şi aplicarea 
sancţiunilor prevăzute la art. 96 se realizează conform lit.b, 
de către autorităţile administraţiei publice locale şi perso-
nalul împuternicit al acestora. De asemenea, conform Legii 
serviciului de salubrizare a localităţii nr. 101/2006, art. 30, 
alin. 4, constituie contravenţie şi se sancţionează cu amendă 
de la 1.500 de lei la 3.000 de lei fapta de aprindere şi ardere 
a deşeurilor din recipientele de precolectare sau de ardere a 
deşeurilor vegetale rezultate de la operaţiunile de curăţare a 
spaţiilor verzi, arbuştilor, arborilor etc.  

                              Primăria comunei Vinga  

  Domnule primar, de câţiva ani, 
dezvoltarea comunei Vinga poartă 
amprenta dumneavoastră. Nu tre-
buie să-mi confirmaţi acest fapt, este 

suficient să amintesc de cei 688.571 de euro pe care i-aţi adus 
comunei prin contractul semnat, recent, cu Agenţia de Dez-
voltare Regională Vest. Pentru ce sunt aceşti bani?  

Contractul priveşte „Desfiinţare clădire anexă şi reabili-
tare, extindere şi dotare Grădiniţă local I Vinga“.  

Când a început acest proiect?  
Proiectul, după cum am mai spus, a început anul trecut, 

lucrându-se intens la construcţia noii grădiniţe din localitate.  
Când veţi finaliza acest proiect?  
Cu siguranţă, în cursul acestui an. Totodată vom dota acest 

obiectiv cu mobilier specific.  
Dacă ar fi să continuăm dialogul nostru tot în sfera 

educaţională...  
În acest caz aş mai aminti faptul că un alt proiect important, 

pe care l-am început anul trecut, a fost cel privind finanţarea 
cu fonduri europene, respectiv proiectul pentru reabilitarea, 
extinderea şi modernizarea totală a Grădiniţei nr. 1 din Vinga, 
o investiţie importantă prin care vom reabilita practic încă o 
instituţie şcolară din comuna noastră. Fără a uita de celelalte 
investiţii aflate pe rol pentru reabilitarea Școlii nr. 1 şi nr. 2 
din centrul de comună precum şi a şcolii din Mailat. Aceste 
proiecte de care vorbesc se înscriu în strategia de dezvoltare 
locală de reabilitare a instituţiilor şcolare din comuna noastră, 
startegie care, după cum se ştie, am elaborat-o în vederea 
îmbunătăţirii substanţiale a condiţiilor de şcolarizare. Şi un lu-

cru demn de luat în seamă este acela că de aceste investiţii, pe 
care le implementăm în această perioadă, vor beneficia multe 
generaţii de elevi.  

Domnule primar, spuneam odată, şi se adevereşte în 
cazul dumneavoastră, că implicarea unui om la fenomenul 
dezvoltării urbei sale implică, fără îndoială, punerea în valo-
are a personalităţii sale.  

Ce pot să spun este faptul că, în calitate de primar, mă 
voi implica în orice proiect care vine să aducă prosperitate şi 
bunăstare pentru comuna noastră.  

Cum a trecut comuna, oamenii ei, cum traversează mai 
exact, această perioadă destul de lungă de pandemie.  

Pentru a trece mai uşor peste problemele ridicate de 
această pandemie, remarc în răspunsul meu la întrebarea 
dumneavoastră, gestul de frumoasă solidaritate a unor fermi-
eri locali, care au sprijinit efortul administraţiei noastre cu uti-
laje agricole şi atomizoare pentru a duce la bun capăt acţiunea 
de dezinsecţie. Acţiune ce s-a desfăşurat pe străzile comunei 
Vinga precum şi în satele aparţinătoare Mănăştur şi Mailat.  

Merită consemnaţi, domnule primar!  
Desigur, ei reprezintă, într-o ordine aleatorie, S.C. Procer-

eal Agrosan S.R.L., S.C. Ceres S.A, Soc. Agr. Mănăştureana, 
S.C. Transport Little Luka S.R.L, Tiberiu Lupou, Daniel Istoc, 
pompierii din cadrul SVSU Vinga şi Mailat şi, nu în ultimul 
rând, voluntarii din grupul „Tinerii cu Iniţiativă”. Ei bine, tu-
turor acestor inimoşi consăteni, doresc să le mulţumesc şi prin 
intermediul „Jurnalului Naţional al Primăriilor”, pentru faptul 
că au fost şi sunt alături de noi în toate acţiunile desfăşurate, 
dovedind un spirit civic demn de toată lauda. 
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Domnule Vasile Todi, umanismul fără Hristos mai are o 
șansă în noua Europă?  

Nicio șansă. Din păcate, așa cum spunea marele poet 
creștin Ioan Alexandru, noi avem încă o lume atee în instituțiile 
noastre, și acei funcționari nenorocesc poporul român, nu ei ca 
oameni, ci ca ideologie și, câtă vreme noi nu scăpăm de această 
pecingine ateistă din societatea românească, nu vom scăpa de 
sărăcie, nu vom scăpa de dezastre și de corupțiile economice și 
de crime. Se întreba, atât de trist, fratele Ioan: „Unde găsim noi 
miniștri care să cunoască teologia românească?”  

La această întrebare nu ar trebui să răspundă și Biserica?  
Biserica răspunde și răspunde formidabil! Sfânta noastră 

Maică, cum spunea Eminescu, ne dă prin Înaltpreasfințitul Ioan, 
Mitropolitul Banatului istoric, cel mai nobil exemplu de cum 
poate și cum trebuie implicată Biserica în viața socială pentru 
renașterea neamului românesc în acest secol.  

Ce ne lipsește, domnule?  
Domnişoară, ne lipsește dorința de a face apostolat pentru 

propriul nostru popor. Singur, Înaltpreasfințitul Ioan nu va pu-
tea să ne mântuiască, dar, avându-l pe Înalpreasfințitul Ioan în 
frunte, ca voievod spiritual și neurmându-l în apostolatul său, 
vom fi de ocara urmașilor, ca să nu spun mai rău.  

Că îl prețuiți pe Înaltpreasfințitul Ioan al Țării 
Banatului este un fapt binecunoscut, vă întreb ce 
ați învățat de la Înaltpresfințitul Părinte Mitropolit 
Ioan, pentru a învăța și noi?  

În primul rând am deslușit în scrierile sale, 
importanța poeziei pentru credință, știut fiind, cum 
spunea părintele Stăniloaie, că poezia este folosi-
toare pentru credință, pentru că Dumnezeu nu poate 
fi definit rațional. Draga mea, citește scrierile Înaltpreasfințitului 
Părinte Ioan al Banatului și vei simți cum te scalzi într-o apă 
binecuvântată cu poezie, cu metafore. Cu metafore psalmice aș 
spune dacă mi se îngăduie.  

Ioan Alexandru, Părintele Stăniloaie, ce nume ați amintit, 
ce valori!  

Din păcate, cei aflați de-a lungul vremurilor în fruntea nea-
mului românesc au urgisit, au ostracizat și au pus la stâlpul in-
famiei valorile.  

Atei?  
Evident, doar ateismul poate duce la așa ceva și la crimă. Cei 

care i-au ucis copiii lui Ceaușescu au fost creștini? Întreb și eu... 
       Ateismul și incultura.  

Evident, un om credincios nu poate fi prost, iar ignoranța, 
este un păcat prin însăși păcatele pe care le generează.  

Apropo de ignoranță, de prostie, scriitorul și activistul pen- 
tru drepturile omului, domnul Valeriu Nicolae, fost secretar de 
stat, a avut răbdarea să cerceteze peste 80 de CV-uri ale parla-
mentarilor români, iar la capătul muncii sale, a concluzionat că  
România are un parlament plin de impostori, posesori de diplo-
me obținute de la universități private, dar care își trec în CV-uri  
universități bune ca și cum le-ar fi absolvit. Cum comentați?  

Draga mea, pentru a încheia definitiv acest subiect al diplo-
melor cumpărate, eu aș sugera părinților, ca la nașterea copii-
lor lor, să le ofere în dar o diplomă universitară, iar bunicii - un  
„doctorat”; apoi, cei îndrituiți cu grijile țării, să recunoască aces- 
te patalamale în toate instituțiile așa cum se procedează acum.  

Glumiți?  
Rar și numai pe înțelesul fiecăruia. Roxana, nu-i trebuie 

acestui neam un rău mai mare decât proștii cu doctorate, cu di-

plome universitare cumpărate. Și acest blestem se pare că va fi 
lung și ghebos. Dragă, de când au apărut universitățile private, 
ne-au asfințit gloriile.  

Și totuși, mai apare și din aceste școli private câte un stu-
dent bun.  

Se poate, dar el nu este decât excepția care, după o absurdă 
axiomă, confirmă regula. Și, dacă el nu va pleca din țară, atunci 
și acel om va ajunge să se descurce cum poate, iar visele lui 
cele mari se vor reduce la posibilitățile cele mici pe care i le va 
oferi această societate aflată la periferia iluziilor celor căzuți 
în decembrie ’89. Vezi, dumneata, de ani buni, de când tot văd 
echipe guvernamentale aliniindu-se la Cotroceni, am tot încer-
cat să zăresc o personalitate în oricare din acele loturi dar am 
renunțat când mi-am dat seama că străinii nu vor îngădui un 
miracol pe pământ românesc. În România de azi, dragă colegă, 
istoria nu mai are pe cine trece în pomelnic.  

Domnul meu, cum putem scăpa de această pecingine 
decidentă politic în această țară?  

Pot să-ți răspund printr-o glumă?  
Fie și printr-o glumă.  
Uite, există două modalități de ieșire din această criză: 

în mod natural sau prin minune. În mod natural, 
înseamnă ca protectorul țării Sfântul Andrei, să 
vină pe Pământ și să ne salveaze. Prin minune este 
ca românii înșiși să se salveze.  

Când ați obiectualizat întâia oară cerul?  
Nu știu, dar te pot asigura că atunci când 

privești la cer cu uimire și bucurie ești mai 
îngăduitor cu oamenii și micimile vieții.  

Trei întrebări scurte?  
De acord.  
Cum este privită de cititori presa de azi?  
Presa de azi, vorbită ori scrisă, a devenit un vestitor al rău-

lui, o țață răspânditoare de știri stupide și zvonuri mincinoase.  
Ce este căsătoria?  
Unirea cu cineva stăpân pe calități pe care tu nu le ai și pe 

care le admiri iubindu-le.  
Numiți-mi un politician de «stânga» și unul de «dreapta» 

din România de azi.  
Am citit undeva că noi nu avem politicieni „de stânga” ori 

„de dreapta”, ai noștri sunt de sens giratoriu. Și dacă aceasta 
a fost ultima întrebare, îngăduie-mi să îți răsplătesc strădania 
printr-o anecdotă teribilă prin tristețea adevărului ei.  

Vă ascult.  
Dragă, se spune că la un minister șeful de cabinet răspunde 

unui apel telefonic prin care o duduie cere să vorbească cu 
domnul ministru.  

- Cine îl caută? întreabă șeful de cabinet.  
- O colegă de liceu, răspunde duduia.  
- Doamnă, vreți să spuneți colegă de facultate, pentru că 

domnul ministru nu a făcut liceul.  
Mai am o întrebare.  
Zi-i!  
Renunțarea la fast, indiferența față de relații, generozi-

tatea exagerată, te pot ridica deasupra timpului?  
Nu știu dacă te ridică deasupra timpului însă sunt sigur 

că te ridică deasupra oamenilor, dar, în egală măsură, te și 
îndepărtează de ei.   

Dialog consemnat de Roxana FURDEAN 
pentru Almanahul „Dobrogea” 2020  

„Nu-i trebuie acestui neam un rău mai mare 
decât proștii cu doctorate!”


